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ÚVODNÍK STAROSTY
Vážení a milí spoluobčané,

chtěl bych Vás všechny letos srdečně poprvé pozdravit. V tomto jarním čísle Pavlovických listů se
chci s Vámi podělit opět o několik myšlenek, postřehů, názorů a informací, které jsou na sklonku
jara roku 2024 v naší obci aktuální nejen z pohledu mého, ale i z pohledu současného
zastupitelstva obce. Letošní rok pro naši obec nezačal vůbec pěkně a již od jeho začátku se
potýkáme s různými organizačními problémy. S lítostí musím připomenout náhlé úmrtí        
1. místostarosty Pavlíka Schwana, dále zdravotní problémy obecních zaměstnanců a změnu vedení
v naší škole. Nebuďme ovšem pesimističtí hned ze začátku našich listů, a pojďme si přečíst, co se
nám v naší obci již podařilo a co nás teprve čeká. 

Postřeh první – vzhled obce, fungování obce, školství a nakládání s odpady: 
Letošní zima snad již opustila svou vládu (jestli se tomu v roce 2024 dalo ovšem říci zima), a tak jste si určitě jako já
všimli, že po sněhu a extrémním množství vodních srážek zůstalo vše, co jsme my, lidé, po sobě zanechali. Od
posypového materiálu, přes značné množství různého odpadu, zacpané a propadlé kanalizační a odtokové vpustky       
a mostky až po zbytky stop našich lidských přátel a miláčků – pejsků. Právě pro ně a jejich majitele jsme na letošní
sezónu pořídili další dvě nádoby včetně sáčků na psí exkrementy. Nádoby budou během jara v naší obci nainstalovány.
Zacpané a propadlé kanalizační a odtokové vpusti průběžně opravujeme. Nyní jsou opraveny dvě („na Sušice“, „pod
kostelem“) a další dvě nás čekají („úvoz na Tučín“ a „odtok z ČOV Radslavice a Prusínky“). V rámci akce Čisté jaro       
v Pavlovicích u Přerova bychom chtěli výše uvedené věci odstranit a uklidit. To vše v  součinnosti se školou, školkou,
spolky a právě Vámi občany. Opět jste jistě zaznamenali, že autobusové zastávky a frekventovaná místa v Pavlovicích       
a Prusínkách jsme vyzdobili do „jarního módu“. Poděkování za jarní výzdobu patří obecním zaměstnancům, paní Markétě
Padalíkové a naší škole a školce. Letos nás navíc čeká oprava dvou míst v naší obci. Jedná se o místo u školky (bývalá
„lípa svobody“) a hrobky rodiny Skenů na místním hřbitově. Po Velikonocích začneme frézovat staré pařezy a místa
osazovat novými stromy a květinami dle návrhu paní Petry Vaculíkové. Velké změny již doznalo též prostranství kolem
kostela, kde po svátcích proběhne finální fáze. Na hřbitově letos také začne oprava hřbitovní kaple a hlavních chodníků.

Po tragické lednové události jsme na tuto situaci museli reagovat a již 14-ti členné zastupitelstvo obce rozhodlo, že:       
1. místostarostou obce byl zvolen Bc. Dalibor Vacek (později též zvolen i předsedou TJ Sokol Pavlovice u Přerova z.s.),
místostarostkou za Prusínky byla zvolena Ing. Tereza Sedláčková a do Rady obce jako člen opětovně vstoupil Vlastimil Bia
(byť 6.12.2023 se této funkce dobrovolně vzdal). Všichni výše uvedení si zaslouží obrovské poděkování, jelikož velice
promptně pomohli vyřešit nastalou nenadálou situaci. Rada obce ve spolupráci se školskou radou reagovala na výsledky
inspekční činnosti v naší základní škole, školce a školní jídelně, a v důsledku toho vypsala konkursní výběrové řízení na
post ředitele s nástupem od 1.7.2024. Finální výběrové kolo proběhne 15.5.2024 a všichni doufáme, že se nám podaří
najít vhodného kandidáta a zformovat funkční výkonný tým, který dá opět pavlovickému školství nový impuls. Nutno
poznamenat, že proces vzdělávání ve všech našich institucích probíhá výborně, jen s drobnými nedostatky, které se již
během jarních měsíců podařilo odstranit a optimalizovat. Všechny děti (i ty, které přijdou letos k zápisu) se do naší školy
a školky mohou těšit a využívat veškerý potenciál naší venkovské školy rodinného typu.

Po Velikonocích začnou na našem obecním úřadě úhrady poplatků za odpady, stočné, psy, atd. Letos poprvé jsou
veškeré poplatky elektronizované, lze je tedy platit bezhotovostně platební kartou. V rámci motivačního odpadového
systému platí každý z nás jinou částku, 2/3 z nás částku menší, než minulý rok. Těmito opatřeními včetně separace
odpadů se přináší do obecní pokladny finance, díky nimž lze postupně zvelebovat naši krásnou obec a hlavně se
odpadový systém stává soběstačný (nemusíme jej dotovat z obecního rozpočtu). Systém odpadů je stále v pilotním
režimu. Tímto připomínáme, že stále máte možnost se k nynějšímu třídění odpadů vyjádřit. Můžete si zajít i za námi na
obecní úřad, kde si můžete nechat zkontrolovat nebo dovysvětlit informace, které Vám nejsou jasné. My jsme za Vaše
podněty a zpětnou vazbu velmi rádi, děkujeme za to.  Sběr velkoobjemového a nebezpečného odpadu proběhne během
měsíců 4-5/2024 (viz. další info v Pavlovických listech). Pozor, pro velkoobjemový odpad jsme letos zvolili novinku, a to
centrální sběrné místo pro občany Pavlovic u Přerova a Prusínek „za hřbitovem“. 
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Postřeh druhý – kulturní akce v obci, naše spolky a DSO (Dobrovolný svazek obcí) Moravská brána: 
Naplno se nám rozjela plesová sezóna. Musím říct, že všechny plesy (a že jich u nás bývá celkem pět, včetně akce pro mladé
šest) byly výborně zorganizované a troufám si říct - famózně navštívené (každý cílil na jinou skupinu účastníků plesu).
Obrovské díky patří spolkům a neziskovým organizacím z Pavlovic, které se na zdárném průběhu určitou měrou podílely.        
A v neposlední řadě musíme jako zastupitelstvo poděkovat Vám, účastníkům plesů, a těšit se, že se k nám za rok zase vrátíte.
Také chceme poděkovat spolkům, neziskovým organizacím, knihovně i fyzickým osobám za realizaci aktivit různého formátu
pro široké věkové spektrum občanů - divadla, výstavy, workshopové akce, které jsme zformovali do kulturního kalendáře roku
2024. Oproti všem standartním aktivitám a činnostem nás letos budou čekat dvě novinky – gulášfest a festival skákacích
hradů v rámci Dne dětí.
Naše největší spolky letos slaví výročí vzniku a činnosti: SDH slaví 125. narozeniny a TJ Sokol 100. narozeniny. Oslavy SDH
proběhnou během posledního říjnového víkendu a oslavy TJ Sokol v rámci hodových oslav s kulturně-sportovním vrcholem.
Pro občany a fanoušky fotbalu se uskuteční talk-show bývalého fotbalisty Petra Švancary „Já su já“. Můžete se na ni těšit        
v pátek 30. 8. 2024 od 19:00 v našem KD.
Venkovní letošní sezona v naší obci už bude mít taktéž „zelený charakter“. V rámci ekologického projektu DSO Moravská
brána budou pořízeny zálohované plastové kelímky (nick-nacky) a plecháčky s logem naší obce. V rámci toho byly taktéž
pořízeny dvě profesionální myčky na nádobí, které jsou již nyní v kuchyni a přísálí kulturního domu.  
Restrukturalizace se dočkalo též činnosti okolních mikroregionů – Záhoří-Helfštýn, Lipensko, Pobečví. Kromě posledně
jmenovaného Pobečví (udržitelnost EU projektů), se první dva podařilo zrušit a vše sloučit do nástupnické organizace DSO
(Dobrovolný svazek obcí), podle novely zákona o obcích z roku 2024 na SO (Společenství obcí) Moravská brána, která tedy
zastupuje celkem 33 obcí (cca 14tisíc obyvatel). Sídlo této instituce je právě u nás v Pavlovicích u Přerova, předseda je   
totožný s místním starostou obce. Popřejme tedy této organizaci v boji s všemožnými problémy našeho regionu hodně
úspěchu.

Postřeh třetí – aktuální problémy a dotační tituly: 
Z mého úhlu pohledu je a vždy bude toto nejturbulentnější oblast, která se nepřetržitě vyvíjí. 
Co se již během jarních měsíců povedlo: 

spuštění výstavby chodníku do Prusínek – od 2. 4. 2024, realizace do 31. 8. 2024,
dotace MZe na opravu hřbitovní kaple,
příprava projektové dokumentace ZŠ č. p. 90 (4. fáze) včetně podání dotace na projektovou dokumentaci stavby,
projektovou dokumentaci na dětské hřiště u ZŠ č. p. 133 (4. fáze) – stavební povolení,
nová PC učebna z projektu Vzdělávání, realizovaného MAS Moravská brána z programu IROP (cca 1mil. Kč, realizace do
4/2025),
žádost na POV OLK na 1. etapu revitalizace místního hřbitova,
žádost CZ-PL na partnerství naší školy se školou v Boguszycích,
opravy kanalizačních vpustí a mostků včetně oprav místních a účelových komunikací,
podání žádosti na OPŽP – Třídíme odpady v Pavlovicích u Přerova (zpevnění a úprava odpadových míst, kontejnery na
sběr separovaných odpadů), realizace: jaro 2025
žádost o dotaci na DA (dopravní automobil) pro SDH - schválena první část dotace z HZS ČR i druhá z HZS OLK (finální
realizace do 31. 12. 2025).

Na co čekáme:
dotační titul MMR na opravu střech na ZŠ č. p. 133 a kulturním domě (výsledek 12/2024) – 19. místo pod čarou – čeká se
na realokaci prostředků,
oprava školní kuchyně a jídelny (podání žádostí do dalších etap) – příprava na podání opětovné dotace,
samotná realizace stavby chodníku do Prusínek (hotovo do 31. 8. 2024),
opravy a zateplení všech obecních budov v rámci projektů výzvy č. 37 a 38 - OPŽP - projektová dokumentace a energetické
audity – 5/2024,
dodělání žlabů a úprava stavidla u panského rybníka (1-7/2024),
stavební povolení k projektové dokumentaci systému zálivky hřiště TJ Sokol (5/2024)
rekonstrukce technologie čištění - ČOV II – Prusínky (4-5/2024),
program podpory kultury 2024 - Hudební Pavlovice Václava Drábka 2024, které se budou konat 8. 6. 2024 – jubilejní        
35. Ročník – 20. ročník obnovený (2004 obnovení tradice akce).

Postřeh čtvrtý – rok 2024 aneb o čem se „na dědině“ mluví: 
Plán akcí na rok 2024 je součástí obecního webu. Důležité informace budou občanům sdělovány i pomocí sociální sítě
Facebook, modulu SMS a mailů. Jako obec jsme první v Olomouckém kraji, která získá certifikát - Audit Family Friendly
Community (AFFC), který se týká prorodinné politiky v rámci naší obce. Obrovské díky patří koordinátorce projektu
místostarostce Ing. Tereze Sedláčkové.



O čem se na „dědině“ mluví:
ano, místo obchodu pana F. Hradila bude vybudován minimarket s celotýdenním provozem (jako nedávno otevřený  
v Radslavicích) a spuštěn do 30 .6. 2024,
ano, od 5/2024 budeme fungovat na venkovních akcích v eko-režimu – plastové nick-nack kelímky 0,5l a plecháčky        
s logy obce - vše v záloze 100,-Kč,
ano, chceme, aby od 1. 9. 2024 byla u nás plnohodnotná pobočka ZUŠ A. Dvořáka Lipník nad Bečvou a výuka by
probíhala v KD v místnosti „vítání občánků“,
ano, hřbitovní kaple se dostane do majetku obce a během roku 2024 jí opravíme ve stylu kostela sv. Jiljí,
ano, opravíme a doplníme značení místních a účelových komunikací,
ano, komunikace k farmě a prodejně režimu 24/7 p. Čecha bude opravena a příjezd k ní bude primárně z komunikace
“od vodárny“,
ano, schválení společných opatření v rámci komplexní pozemkové reformy proběhnou v 6/2024, obrovské
poděkování zaslouží člen komise stavebního a životního prostředí p. Petr Rejzek,
ano, u panského rybníka bude funkční přípojka elektrického proudu a cesta „od Prusínek“ bude vyrecyklátována;
obrovské poděkování předsedovi komise stavební a životního prostředí Romanu Jurečkovi, 
ano, výstupy projektu „dešťovka“ budou nachystány a používány jak pro budoucí automatické zavlažování
fotbalového hřiště, tak pro cvičební aktivity mladých hasičů,
ano, opět proběhnou tři filmové projekce Pavlovického letňáku.

Závěrem bych se chtěl vrátit k úvodu mého článku. Zima snad již odešla a příchod jara nám ukazuje, že ne každé chování
směřuje k udržování toho, co nás spojuje – naše obec. Záleží jen na nás všech, jaký postoj k tomu zaujmeme. Chtěl bych
Vás touto cestou požádat o spolupráci a podílení se na udržování naší obce. V tomto směru je Vám nakloněn obecní úřad
i jeho komunikační kanály včetně všech zastupitelů naší obce. Obec Pavlovice u Přerova, včetně místní části Prusínky, je
naším domovem, kde žijeme. Je jen na nás občanech, jak bude vypadat. V našem zájmu je, aby Pavlovice byly pěknou        
a čistou obcí, ve které je radost žít. Budeme rádi, když nám s jejím udržováním pomůžete. Ne vše totiž zvládnou jen
obecní zaměstnanci. Je potřeba, aby v sobě každý z nás našel sílu a chuť pro to udělat něco, co bylo v minulosti
samozřejmé – uklidit si nejen doma, ale i před svým prahem a udržovat to po celý rok. My, jako zastupitelstvo obce,
budeme dělat vše proto, abychom si směle mohli říci, že Pavlovice u Přerova je a bude „dědina s dechem 21. století“.        
S vidinou, že letos to bude už jen lepší.

 Mgr. Jaromír Školoudík, Ph.D.
                                                                                                          starosta obce

JARO V MŠ
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Měsíc leden začal příchodem dětí po prázdninách do škoIky. Každé dítě
s radostí vyprávělo, jaké dárečky našlo pod vánočním stromečkem.
Chodili jsme na procházky, ale užívali jsme si i na školní zahradě. Zimní
počasí a příroda dětem ukázaly všechny své krásy.

V kulturním domě jsme byli na loutkovou pohádku: ,, Boty dělaj
kocoura“, která se dětem moc líbila. Po jarních prázdninách jsme ve
školce uspořádali karneval. Děti i paní učitelky si oblékly karnevalové
masky a rej mohl začít. Dopoledne bylo plné her, soutěží, tanečků a
dětského smíchu. A protože měsíc březen je měsíc knihy, navštívili jsme                  
s dětmi obecní knihovnu, kde si pro nás p. učitelka Henslová se svými
žáky připravila bohatý program.

A i když to tak nevypadá, jaro už k nám opravdu zavítalo. Příroda se pomalu probouzí, rozkvétá a den se prodlužuje.        
V prvních jarních dnech nás brzy ráno začínají probouzet jarní ptáci a oslovují první květy jara, jako jsou sněženky,
bledule, narcisy a tulipány. I my jsme se jej snažili nalákat všemi možnými způsoby. Třeba výletem do Přerova na
velikonoční salon do Atlasu. Tam jsme si prohlédli velikonoční výstavku, děti si ozdobily perníčky a vyrobily si velikonoční
dekoraci. Nazdobili jsme autobusovou zastávku kraslicemi a kuřátky. I prostory naší školky se proměnily v útulnou jarní
oázu, kde se společně těšíme na Velikonoce a vše s nimi spojené.

Přejeme všem příjemné prožití slunečných jarních dnů.
Za kolektiv MŠ Pavlovice u Přerova

p. uč. Hlobilová Irena
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Žáci 2. - 5. třídy základní školy, kteří navštěvují kroužek volejbalové přípravky, se od prosince loňského roku zúčastnili již
třech turnajů v barevném minivolejbale pořádaných Volejbalovým klubem Přerov. Žáci zde soutěží ve dvoučlenných
družstvech rozdělených dle svého věku do kategorií tzv. žlutého volejbalu (mladší žáci) a tzv. oranžového volejbalu (starší
žáci). V obou věkových kategoriích jsme si zatím vedli velmi dobře. Na turnaji v únoru jsme obsadili první místo        
v kategorii starších žáků - Richard Pokusa a Eliáš Mader. Na březnovém turnaji jsme obsadili třetí místo v kategorii
mladších žáků - Alex Zlámal a Josef Vaculík. V kategorii starších žáků se na medailových pozicích umístila hned dvě
družstva. Sebastien Zlámal a Tobias Zlámal obsadili třetí místo a Richard Pokusa a Adam Januš získali dokonce místo
první. Chlapci tak svými bezchybnými výkony ponechali za sebou dalších téměř třicet družstev z okolních škol. Všem
hráčům děkujeme za jejich velké nasazení, radost ze hry a také vzájemnou podporu. Budeme se těšit na další sportovní
úspěchy.

 Jitka Létalová, Taťána Smolková, ZŠ Pavlovice u Přerova
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VOLEJBAL

PROJEKTOVÝ DEN
Od letošního školního roku pracujeme na intenzivnějším propojování školních životů našich nejmladších a nejstarších
žáků. V rámci celoročního projektu zaměřeného na posílení sociálních vazeb mezi žáky školy se tyto dvě věkově
nesourodé skupiny dětí pravidelně setkávají a podílejí se na organizaci společných akcí. Jednou z takových akcí bylo        
i projektové dopoledne tematicky zaměřené na období jara a Velikonoc. Celá akce probíhala ve venkovním areálu poblíž
zámku. Zde naši starší žáci nachystali svým mladším kamarádům stezku s úkoly. Na tuto stezku se vydávali v daném
časovém limitu dvojice složené vždy z jednoho žáka první třídy a z jednoho žáka ze třídy deváté, který je zároveň tomuto
žákovi průvodcem a „patronem“ v průběhu celého školního roku. Po splnění všech zadaných úkolů získala dvojčlenná
družstva potřebné indicie k vyluštění tajenky. O vítězství nám však v tomto projektu vůbec nešlo. Cílem bylo si užít
společně strávený čas a snad se i něco nového naučit. Těšíme se na další společné akce.

 Jitka Létalová, Taťána Smolková, ZŠ Pavlovice u Přerova
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EXKURZE 8. TŘÍDY 
NA UNIVERZITU PARDUBICE
Je málo těch, které již na základní škole oslovila chemie jako obor, kterým by se
chtěli ve svém dalším studiu na střední, popř. vysoké škole zabývat, a spojit tak svůj
profesní život s tímto zajímavým a v dnešní době tak důležitým oborem. Chemie
není zrovna jednoduchá, nedá se nic ošidit, něco vynechat či improvizovat. To je asi
největší kámen úrazu, který trápí i představitele těchto odborných škol. Nedostatek
kvalitních uchazečů, kteří by přispěli k dalším objevům a možná se zařadili i mezi
nositele Nobelovy ceny. 

V minulosti vzešlo z naší základní školy několik úspěšných řešitelů chemické
olympiády a následně absolventů škol s chemickým zaměřením, tak jsme neváhali
využít nabídku fakulty chemicko-technologické Univerzity Pardubice a strávili jedno
dopoledne v místních laboratořích, abychom si více přiblížili tento zajímavý obor.
Našim průvodcem byl doc. Ing. Jan Fischer, CSc., který nám ukázal nejen nový
moderní kampus univerzity, ale nechal také žáky, aby sami realizovali některé                  
z pokusů, např. vyfukování skleněné baňky, míchání kouzelného lektvaru,
vypěstování Krakonošovy zahrádky, odbarvení červené papriky či výrobu sloní
pasty. 

Myslím, že se všem zúčastněným exkurze líbila, a že se mezi nimi třeba časem najde
i někdo, kdo se bude oboru věnovat.

Mgr. Klára Valentová

V předešlých měsících se podařilo PROKOPU MACHÁČKOVI, žáku 9. třídy, obhájit 1. místo na Olympiádě z českého jazyka
v okresním kole, v němž soupeřil nejen s žáky škol základních, ale také se studenty gymnázií. Prokop tak postoupil do
krajského kola v Olomouci, kde obhajoval své jazykové znalosti jak v části gramatické, tak slohové. Všechny zadané úkoly
vyžadovaly velmi zdatné komunikační dovednosti a bohatou slovní zásobu. Prokop se v krajském kole umístil na 7. místě
mezi nejlepšími z nejlepších, což považujeme za krásný úspěch.

Velmi si ceníme toho, že naši žáci disponují kvalitními jazykovými schopnostmi, kritickým myšlením a literárním vkusem
na vysoké úrovni, což i zde doložila komise těch nejerudovanějších jazykových odborníků.

Za předmětovou oblast českého jazyka a literatury si dovolím vyjádřit velké poděkování a gratulaci.

Mgr. Monika Stoklásková
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Březen je měsícem čtenářů. Pořádali jsme společné čtení nejen pro čtenáře, ale do
knihovny přišli i ti, kdo se teprve písmenka budou učit a zatím pohádkové                           
a dobrodružné příběhy jen poslouchají. Navštívily nás děti z pavlovické mateřské
školy, děti z Centra Ráj a ze školky v Želatovicích. Společníky při poznávání knih a při
kreslení ve velikonočních dílničkách jim dělali naši třeťáci, těm už čtení jde natolik, že
mohou číst svým mladším kamarádům.

Čtení u kávy pro dospělé bylo zaměřeno, díky Mezinárodnímu dni žen, na téma ženy –
matky, manželky, přítelkyně, bojovnice a ochránkyně. Ženské postavy hrají                           
v literatuře důležitou roli.

V knihovně se sešly také maminky s dětmi, měly zde zázemí, aby mohly své sousedy
potěšit vyrobenou májkou, písničkou a kytičkou a zpříjemnit velikonoční období.

PAVLOVICKÁ KNIHOVNA
V letošním roce v knihovně proběhlo několik knihovnických lekcí se žáky školy. Například žáci 9. ročníku se zúčastnili
literární besedy o 2. sv. válce, na prvním stupni jsme si četli o masopustních zvycích a o Velikonocích. Do knihovny přišli        
i prvňáčci, kteří plní úkoly projektu Knížka pro prvňáčka. Dospělí čtenáři se sešli nad příběhy u kávy.

PRIMÁRNÍ PREVENCE ANEB HLEDALI JSME KOUSEK
SEBE, ABY NÁM V ŽIVOTĚ MOHLO BÝT LÉPE…
V průběhu měsíce března si pro nás vytvořili prostor lektoři z olomouckého Sdružení D, abychom společně mohli hledat
alespoň kousek svého „já“. Program, nesoucí název „Zase já“, umožnil divákům, metodou Divadla forum, stát se přímým
aktérem příběhu, a měnit chování protagonisty tak, aby se děj odvíjel k pozitivnímu závěru. V jednotlivých konfliktních
situacích s rodiči a kamarády se žáci 6. a 7. třídy snažili hledat vhodné východisko, a měli tak jedinečnou možnost zvážit
své chování do důsledku. Pomocí modelových situací si osvojovali respektující jednání a empatii a vyzkoušeli si, jak
mohou konfliktu dokonce předcházet.

V 8. třídě žáci zkoumali své hranice. V programu pod názvem „Povolené uvolnění“ si uvědomovali, v čem jsou šikovní a co
jim jde. Stavěli kuličkovou dráhu, kdy nesměli porušit zadaná kritéria, čímž pochopili, že životní naplnění spočívá        
i v kompaktnosti týmového nasazení, díky kterému mohou zvládnout další nečekané a neustále číhající životní nástrahy.

Cíl 9. ročníku spočíval v uvědomění si rizik experimentování s drogami v programu „Petřin příběh“, kdy dějová linie
vycházela ze skutečné události. Jeho průběh poukázal na reálné negativní dopady, nicméně jeho primární myšlenka
směřovala k posílení schopnosti empatie a sociálního cítění.

Mgr. Monika Stoklásková

V pátek 22. března jsme vzpomínali na významného spisovatele H. Ch. Andersena. Pohádkové příběhy jsme spojili        
s dalším důležitým dnem – Světovým dnem vody. Vodní živočichy a vodníky přišel s účastníky ze školní družiny kreslit
známý přerovský malíř Lubomír Dostál. Odpoledne pak pokračovalo společenskými hrami a nechybělo ani malé
občerstvení.
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Největší jarní akcí v pavlovické knihovně bude 3. ročník setkání
mladých autoru – Jarní básnění 2024. Literární večer plný poezie
plánujeme na 26. dubna v 18 hodin.

Od poloviny dubna nám přibude v knihovně 150 nových knih                    
z výměnného fondu. Spousta poutavých titulů jistě osloví mnohé
čtenáře.

Do knihovny srdečně zvou knihovníci 
Marie Henslová a Marek Hensl



V úterý 27. února se v budově 1. stupně naší školy uskutečnilo významné setkání ředitelů, učitelů a pedagogických
pracovníků z okolních mateřských a základních škol.

Organizátorem akce byly zástupkyně MAP Moravská brána, tedy Místního akčního plánu vzdělávání pro rozvoj regionu,
Mgr. Petra Kamelandrová a Bc. Lenka Zavadilová. Hlavním úkolem MAP je podpora a zlepšování vzdělávání, rozvoj
kvalitního vzdělávání a komunikace a výměna zkušeností mezi aktéry tohoto procesu.

Právě na komunikaci a předávání zkušeností byla akce zaměřena. Pan ředitel naší školy seznámil účastníky s historií
školních budov v Pavlovicích a také s plány na modernizaci, která nás v brzké době čeká. Následovala prezentace
školních aktivit a programů doplňujících a obohacujících vyučování, seznámení se subjekty, s kterými spolupracujeme        
a navzájem si pomáháme.

Je velmi povzbuzující, že činnost školy byla vysoce hodnocena a v návštěvnících vyvolala velký zájem. Bylo domluveno
několik akcí pro další rozvoj školy a naplánována setkání pedagogů.

Marie Henslová

V sobotu 23. března 2024 proběhl 11. ročník školního plesu, který pořádalo naše Sdružení rodičů. Snažili jsme se navázat
na úspěšný minulý ročník a zajistit všem maximální spokojenost a zábavu.

 Mnohokrát děkujeme za spolupráci se školou. Ples byl letos poprvé směrován do tématu, které bylo určeno dle přání
žáků deváté třídy. Téma bylo: DISCO a Michael Jackson. Nejen, že žáci navrhli grafickou úpravu plesu, ale za pomocí paní
učitelky Eleny Chylo nacvičili nádherné vystoupení ve světlech UV lamp. Moc se jim povedlo! Stejně tak povedená byla
tématická výzdoba sálu, na které se pod vedením p. uč. Kláry Valentové podílela celá škola. Od malých disco koulí až po
veliké a závěsy sálu vyzdobené malovanými notami. Samozřejmou součástí byla i výstava tabulí jednotlivých tříd, školní
družiny a letos poprvé své zastoupení měla i mateřská školka. Výstava byla situována v jídelním sále.

 Mluveným slovem nás v průběhu večera tradičně provázela paní učitelka Monika Stoklásková s bývalým žákem naší
školy Matyášem Čevelou. Pracovnice školní jídelny upekly výborné koláčky, které jste měli na uvítanou připraveny na
rezervovaném stole. Jídlo, pití a obsluhu obstarali obětaví rodiče žáků a spoluobčané - srdcaři. Do nabídky jsme zařadili        
i prezentaci Střední školy gastronomie a služeb - Šiřavy, která v mobilním baru nabídla 4 druhy míchaných nápojů        
a obohatila ples barmanským vystoupením. Úvodní vystoupení zastal kroužek moderní gymnastiky z Centra pro rodinu
Ráj, kdy šikovné mladé gymnastky ukázaly své umění. Velmi překvapivým uměním však bylo famózní představení
letošních deváťáků. Jejich nacvičené pohyby “a la Jackson” v rytmu diska uchvátily nejen jejich rodiče, ale i naše nejmladší
návštěvníky - jejich spolužáky. Ti měli, pod podmínkou společenského oděvu, povolen vstup na ples do 21 hodin. Myslím,
že to plesu dodalo nevšední náboj.

 Na plese jsme se díky darům od sponzorů mohli pochlubit 163 přímými cenami a sedmnácti hlavními výhrami. Doufáme,
že všichni si nějakou cenu odnesli, a pokud ne hmotnou, tak věříme, že alespoň tu v podobě pozitivního zážitku.
Děkujeme tímto všem dárcům a také všem návštěvníkům. Bylo Vás opravdu hodně a jsme za to nesmírně rádi. Všechen
zisk z plesu bude použit pro dovybavení školy, protože naším cílem je lepší prostředí pro naše děti. Proto jako rodiče
podporujeme naše potomstvo, jejich kvalitní a zájmově široké vzdělávání, ať už se jedná o návštěvy divadel, nebo
zajištění speciálních přednášek - podpora prevence patologických jevů prostřednictvím externích lektorů a psychologů,
aj..

 K odpovídajícímu školnímu prostředí můžete přispět i Vy, a to právě přes neziskovou organizaci - Sdružení rodičů. Jsme
otevřeni Vašim námětům k rozvoji, k akcím i k průběhu naší hlavní výdělečné činnosti - plesu.
Nelíbilo se Vám něco? Máte nějaké připomínky či náměty do dalších ročníků? Prosím podělte se. Napište nám. Kontakt
naleznete na facebooku, nebo webových stránkách.

Mgr. Svatava Kašinová
Sdružení rodičů při ZŠ a MŠ Pavlovice u Přerova z. s.

Pavlovické listy

MAP MORAVSKÁ BRÁNA - SETKÁNÍ VE
ŠKOLE

ŠKOLNÍ PLES
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Vážení a milí čtenáři Pavlovických listů.

Je tady jaro. Nejen tedy roční období, ale i to fotbalové. Rád bych Vás proto informoval o dění v našem klubu.
Všichni naši hráči i my z realizačního týmu jsme se zodpovědně na start jarní části soutěží připravovali. Děkuji také naší
obci – Pavlovice u Přerova za pomoc a součinnost s přípravou a údržbou hřiště.

Na začátku roku jsme se museli popasovat se ztrátou našeho předsedy. Na řádné výroční schůzi byl členy TJ Sokol
Pavlovice u Př. z.s. zvolen nový (lehce obměněný výbor). Ten nyní pracuje v tomto složení: zástupce hráčů – Adam
Navrátil, šéftrenér mládeže – Bronislav Valenta, trenér přípravek – Lukáš Tomčík a vedoucí technického zajištění klubu –
Michal Mikeš. Předsedou jsem byl zvolen já – Dalibor Vacek. Mám na starosti hlavně veškeré administrativní věci, finance
a propagaci klubu.

Výbor má své úkoly. Mezi jednu z priorit jsme si určili, že se budeme pravidelně scházet a co nejlépe všechny záležitosti
společně konzultovat a koordinovat.

Okresní soutěž mužů jsme odstartovali famózně – domácí výhrou 6:0 nad Béčkem Lipníka. Dále pokračujeme dle rozpisu.
Přes zimu jsme se snažili kádr posílit, což se nám podařilo. Věříme, že se nám podaří zúročit zimní přípravu a zapracovat
nové hráče. Nicméně bez Vás – fanoušků našeho klubu by to nešlo! Potřebujeme Vás, k fandění doma i venku! Letos
máme před sebou řadu úkolů – zachránit okresní přebor 
mužů, pokračovat ve výchově fotbalové mládeže a také 
připravit důstojné oslavy 100 let našeho klubu.

Rádi do svého středu přivítáme všechny lidi dobré vůle. 
Každý se může zapojit – dle svých možností a časových 
dispozic. Kontaktovat můžete buď mě nebo kohokoliv 
z našeho TJ.

Na shledanou u hřiště.
Za TJ Sokol Pavlovice u Př. z.s.
Dalibor Vacek
předseda

TJ SOKOL
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Vážení čtenáři, vážené čtenářky,

Nejprve mi dovolte Vás přivítat v Novém roce a popřát Vám v roce letošním mnoho zdaru.

Jestli jste poctivě četli loňské články, určitě jste si všimli, že náš spolek nezahálel. Letos by jsme nechtěli polevit a jít do
něj s minimálně stejným „zapálením“ jako tomu bylo loni.

Nový rok pro nás začíná Výroční valnou hromadou, kterou míváme první víkend v lednu. Byl tak schválen plán práce        
a akcí, kterých se zúčastníme a které zorganizujeme. Jako každý rok proběhla pravidelná školení našich členů, která jsou
nezbytná k chodu a fungování jednotky. Připravenost naší jednotky prověřil hned 10. ledna večer požár domu        
v Pavlovicích. Jednotka zareagovala skvěle a za 6 minut od vyhlášení poplachu vyjela k místu události, kde ihned zahájila
hasební a záchranné práce. Po příjezdu profesionálních hasičů z přerovské stanice jsme asistovali do úplného zdolání
požáru. Nicméně bylo ještě třeba hlídat požářiště a tak výjezd naší jednotky skončil až v ranních hodinách.

Naši členové se účastní jako každý rok společenských událostí v obci. Teď, ze začátku roku jsou to nejčastěji požární
hlídky na plesech v kulturním domě. Na jednom z plesů tradičně zajišťujeme občerstvení pro hosty. Letos to byl Záhorský
ples, a pokud jste ho navštívili, doufám, že jste byli spokojeni.

Sportovní činnost SDH je v zimních měsících značně omezena. Zúčastnili jsme se však již halové soutěže TFA mladých
hasičů v Rychlově, Podhradní Lhotě a také pak Uzlové soutěže v Oseku nad Bečvou. Na všech soutěžích naši členové
obsadili medailové pozice. Pro starší soutěžící byla připravena soutěž Radslavská přilba. Byl to již 21. ročník této
netradiční soutěže, kde jsme si prověřili nejen teoretické, ale především fyzické a manuální dovednosti. Jako jediní jsme
na soutěž vyslali dvě družstva. Ani jedno neudělalo v těžké konkurenci ostudu a získali jsme páté a sedmé místo.

Nejbližší akce, které pro letošní rok chystáme, je TFA Pavlovické hebl. Bude se konat 13.4 na Houpavce. Všichni jste
srdečně zváni a můžete nás přijít podpořit a fandit. Dále bude následovat tradiční sběr železného odpadu 19. a 20.4.
Všem, kteří nám tímto způsobem přispějí na provoz SDH děkuji.

starosta sboru 
Zbyněk Jurečka

Pavlovické listy

SDH PAVLOVICE U PŘEROVA
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ZPRÁVY Z RÁJE
Milí čtenáři Pavlovických listů,

srdečně vás zdravíme v těchto jarních dnech. Jaro už voní ze všech stran a my vám
chceme přinést svěží vůni nově připravených programů.

Na začátku března jsme v kulturním domě v Pavlovicích u Přerova organizovali Jarní
bazar oblečení. V kulturním domě jsme připravili oblečení, které nám bylo darováno                     
a příchozí si mohli za 25 Kč za kus odnést, co se jim líbilo. Bazar měl velký úspěch                            
a další připravujeme na začátek září. Díky výtěžku akce pokračujeme s budováním
přírodní vzdělávací zahrady v Centru pro rodinu Ráj.

Od pondělí 8. dubna začíná zážitkový KURZ KLÍČ KE ZDRAVÝM VZTAHŮM, jehož cílem je
umět rozpoznat styl jednání každého z nás. Lektor Pavel Mečkovský z Olomouce
provede zájemce kurzem 4 dubnové pondělky. Ještě je možnost se přihlásit na našich
webových stránkách.

Radost z nově oslavených Velikonoc i v letošním roce může pokračovat veselím na
VELIKONOČNÍM PLESE. V pátek 12. dubna si přijďte užít tanec s kapelou LOS PLAYBOYS.
Vystoupí dívky z našeho kroužku MODERNÍ GYMNASTIKY. Můžete se těšit na bohaté
občerstvení, klasické alko a nealko nápoje, točené pivo a lahvové víno a také na
míchané drinky. O jídlo se postará stejně jako loni šéfkuchař Olomoucké restaurace
Plán B. Vstupenky je do 10. dubna možné zakoupit se slevou online na našich
webových stránkách.

MUŽI NA CESTĚ ŽIVOTEM - nově je v našich programech setkávání mužů, kteří se chtějí
vydat cestou hledání potřebných životních změn. Skupinu mužů doprovází Petr
Školoud. Následující téma je Moje plány a projekty a bude ve čtvrtek 18. dubna                            
od 19 hodin.

DEN ZEMĚ letos oslavíme výsadbou stromů v neděli 21. dubna v naší Rajské zahradě!
Získali jsme grant od Nadace Partnerství na výsadbu stromů, celkem zasadíme 40
stromů a vy můžete být u toho. Jak? Rezervujte si pro výsadbu vlastní strom a přijďte si
jej spolu s vašimi blízkými zasadit. Těšit se můžete i na občerstvení a milou společnost.
Projekt výsadby byl vytvořen díky grantovému programu Nadace Partnerství                                         
a je spolufinancován Státním fondem životního prostředí ČR, individuálními dárci
veřejné sbírky a partnery iniciativy Sázíme budoucnost.

V pátek 26. dubna od 17 hodin bude opět příležitost pro páry - zajít do Ráje na rande s
večeří a inspirací do vašich vztahů. VEČER PRO NÁS DVA je tentokrát zaměřený na téma
- JAK ROZPROUDIT LÁSKU V MANŽELSTVÍ. S večeří si umíme poradit tak, abychom vyšli
vstříc vašim dietním zvyklostem, stačí tyto potřeby uvést do přihlášky. Pro dříve
přihlášené můžeme nabídnout i hlídání dětí.

KVĚTNOVÉ NEDĚLE OTEVŘENÉ ZAHRADY. Také v letošním roce bude o všech
květnových nedělích Rajská zahrada otevřená pro vaše nedělní pikniky, setkávání, hraní
i návštěvu naší cukrárny. Přijďte se za námi dobře pobavit a zjistit, co všechno se na
naší zahradě za poslední rok změnilo!

Díky, že jste s námi. 
Za Centrum pro rodinu Ráj Martina Dlouhá

Všechny naše programy najdete na našem 
webu www.raj-pavlovice.cz a můžete nás 
sledovat i na FB @RajPavlovice a Instagramu 
raj_pavlovice.
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Havelková Natálie, 13let
Pavlovice u Přerova 232
studentka víceletého gymnázia - GJŠ Přerov
závodní hráčka tenisu, registrována za TK AGROFERT Prostějov ( národní tenisové centrum )

první krůčky k tenisu ji vedly od 4,5 let
první turnaje - kategorie mini tenis, později baby tenis, kde dosahovala výtečných 
úspěchů na celorepublikové bázi
Natálka se tenisu věnuje na maximum a má ho ráda
trénuje několik hodin denně, jak se svým osobním trenérem tak i ve svém klubu v Prostějově
v červnu 2022 se účastnila Olympiády ČR dětí a mládeže kde reprezentovala Olomoucký kraj a následně byla     
slavnostně oceněna statutárním městem Přerov, kde jí byla předána cena Scholar 2022 za studijní i sportovní
výsledky
spolu se svými spoluhráči z TK AGROFERT Prostějov se stala každým rokem mistryní ČR ve své kategorii
v kategorii mladší žákyně Natálka začala objevovat svět, díky tenisu cestuje po celé Evropě
v roce 2023 získala ocenění Talent Olomouckého kraje za 2.místo ve sportovním oboru v rámci dosažení
významných úspěchů v soutěžích a olympiádách v roce 2023

Natálka navštívila 2x tenisovou akademii Rafa Nadala ve Španělsku ve městě Manacor na ostrově Malorka, kde
trénovala a zároveň si zahrála celoevropský turnaj.

Mezi její největší osobní úspěchy mimo mnoho jiných patří:

*mistrovství ČR mladší žákyně, 2 místo čtyřhra
*turnaj kategorie B mladší žákyně v Praze 1.místo singl i 1. místo čtyřhra
*turnaj kategorie B mladší žákyně v Českých Budějovicích, 2.místo, singl
*celoevropský turnaj v Liberci, 2.místo čtyřhra
*jihomoravský přebor jednotlivců kategorie mladší žákyně Břeclav, 2. místo
*jihomoravský přebor jednotlivců kategorie starší žákyně, Tišnov, 3. místo
*celoevropský turnaj Rakousko – Bad Waltersdorf, 2. místo čtyřhra
*celoevropský turnaj Norsko – Oslo 3.místo, singl
*celoevropský turnaj Polsko - Wroclaw, 2.místo, čtyřhra
*celoevropský turnaj Itálie, 2.místo, čtyřhra

Její první letošní úspěch si v lednu dovezla z celoevropského turnaje v Oslu (Norsko) 1.místo, čtyřhra.
Markéta Lochmanová

Máte mezi sebou nějaké šikovného sportovce či talenta? Neváhejte nám napsat na fbpavlovice@seznam.cz

TALENTI MEZI NÁMI
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FARMA ČECH
Samoobslužná prodejna na Farmě Čech, kde stačí zavolat koze a ta Vám otevře dveře.   
V sortimentu naleznete široký výběr kravských i kozích produktů, jako jsou: jogurty,
mléko, sýry a mnoho dalšího označené popiskem "Jsem jersey" nebo "Jsem koza". Dále
nabízí lokální produkty, jako jsou například sirupy, mýdla a medy. Novinkou jsou
microgreens od Rostutu. 

Co se týče platby , na stole naleznete kalkulačku , takže se nemusíte obávat
nesprávného spočítání cen produktů. Platbu můžete provést buď pomocí QR kódu nebo
vhozením peněz do pokladny.

V březnu na farmě proběhlo setkání se zástupcem z Rostutu, během kterého proběhla             
i ochutnávka microgreens. 

V dubnu, konkrétně v sobotu 27. dubna od 15:00, se koná setkání zaměřené na
HYDROLÁTY. Bude zde jejich představení, ochutnávky a možnost zakoupit tyto čistě
přírodní produkty. Hydroláty jsou určeny nejen ke konzumaci, ale také nacházejí své
využití v kosmetice.
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